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Z Á P I S N I C A 

 

Z 5. riadneho zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Hrachove  konaného  

dňa 30.5.2023 v zasadačke Obecného úradu v Hrachove o 17,00 hod 

 

––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––- 

 

 

 

 

P r í t o m n í   poslanci OZ:             podľa prezenčnej listiny 

N e p r í t o m n í   poslanci OZ:       Ing. Miroslav Badinka, Mgr. Jana Liptáková 

Ď a l š í   prítomný:                            podľa prezenčnej listiny  

 

 

 

 

Program zasadnutia: 

 

1. Otvorenie  zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice  

3. Voľba návrhovej komisie 

4. Kontrola plnenia uznesení 

5. Prejednanie kúpy pozemku na vysporiadanie cesty CKN parc. č. 250/87 a 293/21 

6. Úprava rozpočtu Základnej školy s MŠ Sama Vozára  Hrachovo k 30.6.2023 

7. Úprava rozpočtu obce Hrachovo k 30.6.2023 

8. Rôzne 

9. Záver 
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ROKOVANIE: 

 

K bodu č. 1 - Otvorenie zasadnutia a schválenie programu zasadnutia 
Zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Hrachovo (ďalej len OZ) otvoril starosta obce 

Ondrej Knechta (ďalej len starosta) a privítal poslancov. Uviedol, že 5. riadne zasadnutie bolo 

zvolané v zmysle zákona č. 369/90 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov. 

Skonštatoval, že z celkového počtu 7 poslancov je prítomných 5 poslancov a dvaja sa 

ospravedlnili,  obecné zastupiteľstvo je spôsobilé právoplatne sa uznášať. 

Starosta predniesol navrhovaný program zasadnutia a  požiadal poslancov o jeho 

doplnenie, resp. pozmenenie. K programu neboli vznesené žiadne pripomienky, starosta dal 

hlasovať za   schválenie programu. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Program bol jednohlasne schválený a bolo prijaté uznesenie  č. 52/05/2023 v znení: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje program 5. zasadnutia OZ v Hrachove podľa pozvánky 

bez pripomienok 

 

K bodu č. 2 - Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Starosta určil za zapisovateľku p. Katarínu Marekovú a za overovateľov zápisnice poslancov 

Mateja Škvarku a Jána Luptáka. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné zastupiteľstvo 

v Hrachove berie na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov 

uznesení a zápisnice poslancov p. Mateja Škvarku a p. Jána Luptáka. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová, Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté uznesenie č. 53/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove berie 

na vedomie určenie zapisovateľa p. Katarínu Marekovú a overovateľov uznesení a zápisnice 

poslancov p. Mateja Škvarku  a p. Jána Luptáka . 

 

K bodu č. 3 - Voľba návrhovej komisie 
Starosta obce navrhol za členov návrhovej komisie poslancov JUDr. Zuzanu Kederovú a I. 

Valentovú. Žiadne pozmeňujúce návrhy neboli. Starosta dal hlasovať za návrh: Obecné 

zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  

a Iveta Valentová. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 54/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení:  JUDr. Zuzana Kederová  a Iveta Valentová . 

 

K bodu č. 4 –  Kontrola plnenia uznesení 

Starosta poprosil p. Marekovú aby vyhodnotila plnenie uznesenia z predchádzajúceho 

zasadnutia. 

Mareková: Na predchádzajúcom zasadnutí neboli ukladacie uznesenia. Uznesením č. 

34/01/2023 bod b), bolo uložené hlavnej kontrolórke obce vykonať kontrolu vedenie 

evidencie účtovných dokladov v školskej jedálni. (normovacie hárky, stravovacie listy, 

peňažný denník, objednávky, skladovacie karty) za obdobie II. polrok školského roka 2021-

2022 a I. polrok školského roka 2022-2023 – predlžený termín  do 31. mája 2023. 

Starosta: hlavná kontrolórka dnes poslala správu o výsledku kontroly hospodárenia 

s finančnými prostriedkami a majetkom v Základnej škole s materskou školou S. Vozára 

v Hrachove pri prevádzkovaní zariadenia školského stravovania ešte sa p. riaditeľ musí 

k tomu vyjadriť, že aké nápravné  opatrenia uložil.  

Uznesením č. 37/01/2023, ktorým bolo uložené komisii výstavby a rozvoja obce  podať návrh 

na postup riešenia havarijného stavu v kuchyni školskej jedálne – termín predĺžený do 

31.mája 2023, nebolo splnené. P. Vetrák: povedal, že v priebehu budúceho týždňa tam pôjdu 

aj so synom, lebo on robí teraz okolo vzduchotechniky a minulý týžďeň bol v nemocnici.  
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P. Valentová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 1.  berie na 

vedomie:  a)   plnenie uznesenia č. 34/01/2023 bod b) -   správu hlavnej kontrolórky 

o výsledku kontroly hospodárenia s finančnými prostriedkami a majetkom v Základnej škole 

s materskou školou Sama Vozára v Hrachove pri prevádzkovaní zariadenia školského 

stravovania, b)    plnenie uznesenia č. 37/01/2023 a mení termín na 30.6.2023, 2. žiada 

riaditeľa  Základnej školy s materskou školou S. Vozára v Hrachove na základe správy 

o kontrole a podľa doporučenia hlavnej kontrolórky uložiť nápravné  opatrenia na odstránenie 

nedostatkov. 

JUDr. Kederová: ešte neberie na vedomie správu o výsledku kontroly, lebo si to musí 

prečítať, berieme na vedomie iba predloženie správy.   

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 55/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 1.  berie 

na vedomie a)   plnenie uznesenia č. 34/01/2023 bod b) -  predloženie správy hlavnej  

kontrolórky o výsledku kontroly hospodárenia s finančnými prostriedkami a majetkom 

v Základnej škole s materskou školou Sama Vozára v Hrachove pri prevádzkovaní zariadenia 

školského stravovania, b)    plnenie uznesenia č. 37/01/2023 a mení termín na 30.6.2023 2. 

žiada riaditeľa  Základnej školy s materskou školou S. Vozára v Hrachove na základe správy 

o kontrole a podľa doporučenia hlavnej kontrolórky uložiť nápravné  opatrenia na odstránenie 

nedostatkov. 

  

K bodu č. 5 – Prejednanie kúpy pozemku na vysporiadanie cesty CKN parc. č. 250/87 a 

293/21 
Starosta ukázal na mape a vysvetlil prítomným ako by mala byť prístupová cesta 

k stavebných pozemkom na ulici Osloboditeľov, jednalo by sa o 42 m2 ak by aj p. Králiková 

bola ochotná predať pozemok, ale potom by sa to posunulo o pol metra a to by bolo 48 m2. 

Ak chceme kúpiť pozemok od cirkvi, oni sú ochotný predať len celú parcelu, nechcú ani 

vymeniť za inú parcelu, lebo oni nepotrebujú, ani s nami nechceli jednať, potom nám jednanie 

vybavil p. Polák z R. Soboty. Povedali, že do mesiaca nám dajú vyjadrenie, či predajú a za 

akú cenu, poslali emailom vyjadrenie a do 30. júna sa máme  vyjadriť za cenu 25,00 €/m2. 

Povedali, že cirkev nepredáva a keď, tak určite nie za cenu podľa znaleckého posudku, ale za 

trhovú cenu. 

JUDr. Kederová: iný prístup nie je, lebo cirkev to predáva strašne draho. Predávali sme 

stavebné pozemky po 24,00 € teraz aby sme na prístupovú cestu, to by bolo veľmi 

neekonomické. 

Škvarka: cesta je, oni nezakazujú stade chodiť, len nedajú nikomu hypotéku lebo nemajú 

oficiálnu prístupovú cestu. Koľko je to m2? 

Starosta: bolo by to za 9500,00 €. 

Škvarka: a čo p. Vrábeľ hovoril, že pri rampe. 

Starosta: Predávali sme ten pozemok, že on si vybuduje prístupovú cestu na vlastné náklady. 

Pochybenie bolo, keď bola komasácia. Keď bude chcieť úver p. Vrábeľ, žiadna bank sa s ním 

nebude rozprávať, kým nebude mať prístup. 

JUDr. Kederová: máme pozemok na výmenu, ale oni nechcú vymeniť? Cesta bez toho aby 

tam boli nejaké siete to nezodpovedá trhovej cene. To je premrštená cena. Veď my stavebné 

pozemky tak predávame. 

Starosta: Cirkev v Rožňave povedala, že navrhnite vy cenu, ja poviem 10,00 € a vy poviete, 

že nie. Ja neviem povedať trhovú cenu, dal som znalecký posudok ako prikazuje zákon. Keď 

sme prepočítali na IBV, že koľko budeme mať nákladov, ešte aj tak doplatíme na cestu. My 

sme cenu 25,00 € nedávali z brucha. Ak s ich cenou nebudeme súhlasiť ostane to tak, oni sú 

veľmi neoblomní ľudia. Oni ma pol roka ani prijať nechceli, keby p. Polák nebol, tak sa tam 

ani nedostanem. Naša parcela, ktorú sme im ponúkli na výmenu je väčšia o 2 á, ale oni 

povedali, že oni ju nepotrebujú, lebo tam ide vysoké napätie. Tieto peniaze by nešli na 
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biskupský úrad, ale na Hrachovskú faru. Náš p. farár má v tom najmenšie slovo. Tak, keď oni 

budú žiadať peniaze, 3 razy im nedáme, lebo predtým keď maľovali sme im dali peniaze. 

Rozhodujú o tom siedmy: riaditeľ, traja z toho oddelenia, geodet ich právníčka. Riaditeľ bol 

veľmi zbrklý a zvýšli na mňa hlas, povedal: „ A čo si vy myslíte, veď my pozemky 

nepredávame!“, ja som odpovedal, že som ich prišiel poprosiť, že ako by sme to vyriešili. P. 

Škvarka: Zlyhala komasácia? 

Starosta: vtedy to tam presekli a pridelili pôdu cirkvi a vedeli, že tam je hlavná cesta a tam je 

naša cesta. Na komasáciu pozývajú každého vlastníka zvlášť a cirkev chcela na tých miestach, 

kde mala, dali takú podmienku. Ja som s cirkvou vtedy nebol. To bolo pred šiestimi rokmi. 

JUDr. Kederová. K výmenníčke keď sa ide, je tam ťarcha , že tam môžu chodiť. 

Starosta: nie, s nikým nemajú zmluvu. 

Škvarka: keby Rado chcel robiť cestu ako hovoril, to by išlo cez ich pozemok? 

Starosta: Na otcovom a tam je kus obecného, ale tam by ďalší nemohli chodiť. 

Škvarka: Určite to treba vysporiadať, lebo bez hypotéky nepostavia ani Rado ani Oliver. 

Valentová: Aj tak nás to dobehne, dočká. 

JUDr. Kederová: Môže prísť aj nejaká kontrola, podľa jej názoru by sa toto mohlo považovať 

za neefektívne, nehospodárne nakladanie s finančnými prostriedkami obce. Jednať s nimi 

ďalej, ale písomne. 

Starosta: nedá sa jednať, môžeme len odpísať áno, alebo nie. Nedá sa jednať o sume, keď 

napíšeme, že nie, nesúhlasíme s cenou, s tým sme skončili a ja tam zbytočne aj pôjdem, 

napíšeme, čo poviete. Aké by bolo riešenie, ísť za advokátom alebo notárom, či môžeme 

kúpiť s ich navrhovanou trhovou cenou.  

JUDr. Kederová: komunikácia, že táto cena nie je trhová cena, ale že to je na naše pomery 

príliš veľká, lebo kto vie, že čo sa tam jednalo. 

Starosta: Lenže, keď im túto vetu napíšeme, tak už nemusíme im písať viac. Napíšeme čo 

poviete, ale už zbytočne budeme písať na cirkev. 

Škvarka: Keď predávali Tolčkov dom za 90 tis., všetci sme povedali, že to neni trhové, to 

neni možné a predal. 

JUDr. Kederová: mala by sa vyjadriť k tomu oficiálne finančná komisia aj hlavná 

kontrolórka, aby sme boli krytí. 

Starosta: Ivetka zvolaj na zajtra finančnú komisiu, skočíme za Ing. Fabovou, ukážeme list čo 

nám napísali oni, lebo do 1. júna, musíme dačo napísať. Môžeme ich požiadať, či môžeme do 

5. júna, lebo sme nestihli zastupiteľstvo, toľko už hádam počkajú, lenže o cene sa nebudú 

baviť. 

JUDr. Kederová: Môže sa napísať, že OZ považuje túto cenu za finančne premrštenú, ale 

záujem za odkúpenie je, práve preto je potrebné prejednať . 

Starosta: myslí si že finančná komisia a kontrolórka, potom bude mimoriadne zastupiteľstvo, 

aký zápis bude ak súhlasíte, lebo keď napíšem list, všetko uzatvorím a tým pádom sme 

skončili, to nezoberie na zodpovednosť. 

JUDr. Kederová: aby náhodou nebol, že pozemky predáme, predávame stavebné pozemky, 

toto v podstate nebolo výslovne, že na výstavbu, na IBV predávame za akú cenu a za takú 

cenu budeme kupovať cestu. Vedelo sa, že sa to predáva nevysporiadané. 

Starosta: až chceme pomôcť tak áno, ak nie tak nie. Nie sme nútení pomôcť, lebo v zmluve 

mal, že si vybuduje cestu, to je pravda. Najhoršie sa my rozpráva, lebo medzitým Oliver 

kúpil. Oliver síce nemá tendenciu hneď stavať. Len raz to budeme musieť nejako vyriešiť, nie 

kvôli Radovi, ale aj kvôli jeho otcovi, lebo ani on nemá oficiálne prístup. 

JUDr. Kederová: by aj tak na nich tlačila písomne, aby bolo písomne, že sme jednali. 

Starosta: keď poviete napíšeme, ale berte do úvahy, že to bude posledné čo napíšeme, už my 

odpovedia len jedným slovom „nepredáme“. To je  zvláštna inštitúcia to vieme všetci. 

Môžeme osloviť, čo predávajú za koľko v dedinách približne sa môže predávať, aby sme 
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mali, že napr. v Teriakovciach sa predalo za 20,00 €, p. Keľo kupoval, aby sme boli kritý, že 

za koľko sa predáva v okolitých obciach. 

P. Vetrák: keď starosta tvrdí, že ak sa im napíše, že nesúhlasíme, potom už nebudú s nami 

jednať, nebodaj ešte dajú väčšiu cenu. 

Starosta: keby aspoň p. farár mohol s nimi jednať.  Ešte stavebnú by bolo zvolať, aby sa 

vyjadrilo viac ľudí. 

Lupták: a keby sme oslovili vlastníkov, že by tam mali spoluúčasť? 

JUDr. Kederová: tiež na to myslela. 

Starosta: ešte sa ani p. Králiková nevyjadrila. 

Škvarka: Bez nej sa to tiež nedá_ 

Starosta: Dá sa, len posunieme dolava 4 m. Jej sa jedná o 28 m2, preto lebo za štátnou cestou 

by mal byť járok, tak sa vyjadrila, že ona to ešte nepozrela poriadne, zajtra dá vyjadrenie. 

JUDr. Kederová: Ešte je tam jeden pozemok na predaj? 

Starosta: áno, ale tam je vysoké napätie. 

P. Valentová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada hlavnú  

kontrolórku, komisiu finančnú a  podnikateľskú a  komisiu výstavby a  rozvoja obce 

o vyjadrenie k zámeru kúpy pozemku  parc. č. EKN 293/21 oddelený geometrickým plánom 

o výmere 48 m2 a pac. číslo CKN 250/87 o výmere 363 m2 za cenu 25,00 m2 na 

vysporiadanie cesty. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 56/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada 

hlavnú kontrolórku, komisiu finančnú a podnikateľskú a komisiu výstavby a rozvoja obce 

o vyjadrenie k zámeru kúpy pozemku  parc. č. EKN 293/21 oddelený geometrickým plánom 

o výmere 48 m2 a pac. číslo CKN 250/87 o výmere 363 m2 za cenu 25,00 m2 na 

vysporiadanie cesty. 

 

K bodu č. 6 a 7  - Úprava rozpočtu Základnej školy s  MŠ Sama Vozára  Hrachovo 

k 30.6.2023 a Úprava rozpočtu obce Hrachovo k 30.6.2023 

Starosta: vyzval Ing. Vývlekovú, aby predniesla aké úpravy žiadajú. 

Ing. Vývleková: škola žiada o úpravu rozpočtu v časti príjmy:1608,32 € - dobropis za plyn 

a elektriku, v časti výdavky originálne kompetencie, konkrétne školský klub + 145,00 € to je 

zostatok na výdavkovom účte k 31.12.2022,  školská jedáleň 121,52 € je réžia z r. 2022 spolu 

originálne kompetencie v časti výdavky : 266,52 €, ešte žiadajú úpravu rozpočtu prenesených 

kompetencií:  ZŠ 1. stupeň: 3940,00 € a ZŠ druhý stupeň: + 4819,00 € - navýšili normatívne,  

škola v prírode – 150,00 €, vzdelávacie poukazy : + 200 a zároveň – 200, iba presun. 

Z ÚPSVaR dostali na stravu: 13 505,60 €, čiže dokopy v časti výdavky za prenesené 

kompetencie : 22 114,60 €,  spolu originálne a prenesené kompetencie: 22 381,12 €. Celkom  

v časti príjmy bude: 58 815,43 € a v časti výdavky bude: 965 130,08 €, z uvedeného dôvodu 

sa upravuje aj obecný rozpočet. 

JUDr. Kederová: dobre by bolo aj ich žiadosť poslať nám emailom. 

Starosta: na stravu prišlo 13 505,60 € zvýšili sa normatívy na I. stupeň: 3940,00 a na druhý 

stupeň 4819,00 € to je celkom 22 264,60 €. 

Za obecný rozpočet v časti príjmy o normatívne musíme navýšiť príjmy, schválili nám  

žiadosť o príspevok za ukrajincov, na jedného bol nárok 2600, u nás boli 2, takže 5200,00 € 

ešte nemáme podpísanú zmluvu, ale každú chvíľu by malo prísť. Za energetický audit sme 

dostali 8990,50 €, zaplatili sme faktúru 7886,40 a zvyšok sa môže použiť na mzdy. 

Starosta: to bol projekt čo sme spomínali audit na všetky budovy, ZŠ, zdravotné stredisko 

a obecný úrad, bolo to cez projekt nám poslali peniaze a my sme faktúru čo nám 

vyfakturovali poslali ešte a poslali na mzdy 1500 €, to bolo navýšené kvôli tomu a 5200 € 

vyšla výzva, že koľko bolo v obci ukrajincov, toľko si môžeme žiadať. 
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Škvarka: to obec z vlastných dávala peniaze? 

Starosta: my sme nemali žiadne výdaje, oni dostávali cez úrad práce a Kišákovci zvlášť, len to 

išlo cez  nás. 

Ing. Vývleková pokračovala: príjmy sa navýšia o 36879,60 € a výdavky to isté čo v príjmoch. 

Prostriedky za ukrajincov neurčili, že na aký účel, dáme to asi na komunálny odpad. Budú 

presuny, ale to neovplyvní rozpočet, vracali sme za voľby 240 €, lebo dvaja neboli delegovaní 

a jedna neprišla. Ešte na Svetlej máme pani, čo berie dávky na deti - + 360 €, celkom + 

7972,03 € by bolo vo výdavkovej časti, ale ešte príjmy kapitálového rozpočtu nám už poslali 

elektrárne 20 %, t. j. 6983,76 € za vybudovanie elektrickej siete. 

Starosta:  do dvoch rokov môžeme požiadať o zvyšných 80 %, lebo iba dve žiadosti sa môžu 

podať. Už bol súdnoznalecký, takže uznali nám celú sumu. Len ide o to, že to preplácajú 

podľa prípojok, tie dve prípojky kde je vysoké napätie určite nebudeme mať, takže 2 prípojky 

nepreplatia, tie môžeme podať do dvoch rokov od tejto zmluvy, čiže musíme počkať, kým sa 

všetci napoja a mali by nám dať tých ďalších 80 %, ale bude to možno len 92 %, lebo tie dva 

nebudú napojené. Príjmy sú škola 22 264,60 €,  za ukrajincov 5 200,00 €  za energ,. audit 

8 990,50 € t. j. celkom 36 879,60 €.K rozpočtu už neboli žiadne otázky ani pripomienky 

a starosta dal za schválenie úpravy rozpočtu ZŠ a obce Hlasovať. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 57/05/2023 a 58/05/2023 v znení: 

Uznesenie č. 57/05/2023 - Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje: úpravu rozpočtu 

Základnej školy s MŠ Sama Vozára Hrachovo k 30.06.2023 nasledovne: 

Celkové príjmy po úprave celkom     58 815,43 Eur 

v tom: 

A. Bežné príjmy /200, 300/ po úprave celkom 58 815,43 Eur                                                       

B. Kapitálové príjmy /200, 300/ po úprave celkom 0,00 Eur                                                          

C. Príjmové finančné operácie /400, 500/ po úprave celkom 0,00 Eur 

Celkové výdavky po úprave celkom                                                            965 130,08 Eur 

v tom:  

A. Bežné výdavky /600/ po úprave celkom    965 130,08 Eur  

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia):.  

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie    113 170,00 Eur 

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie (nenormatívne FP)    8 929,00 Eur 

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie (predškoláci zo ŠR, FP 2022)  2 680,83 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP)   270 124,00 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (nenormatívne FP)   15 978,00 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP 2022)   10 334,83 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dopravné 2022)  511,08 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z plynu 2022)  1 239,46 Eur 

09.1.2.1 ZŠ 1. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z poistného 2022) 20,82 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP)  329 589,00 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (nenormatívne FP)  8 896,00 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (normatívne FP 2022)  17 815,69 Eur  

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (dopravné 2022)  429,92 Eur 

09.2.1.1 ZŠ 2. stupeň – prenesené kompetencie (dobropis z plynu 2022)  1 759,33 Eur 

09.5.0. Školský klub detí – originálne kompetencie                                    43 095,00 Eur  

09.6.0.2 Školská jedáleň – originálne kompetencie 125 001,52 Eur  

10.4.0 Rodina a deti – prostriedky z ÚPSVaR na stravné 15 305,60 Eur                                         
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10.7.0 Sociálna pomoc občanom v hmotnej a sociálnej núdzi – prostriedky  

z ÚPSVaR na školské potreby 250,00 Eur 

B. Kapitálové výdavky /700/ po úprave celkom 0,00 Eur  

C. Výdavkové finančné operácie /800/ po úprave celkom 0,00 Eur 

 

Uznesenie č. 58/05/2023 Obecné zastupiteľstvo v Hrachove schvaľuje: úpravu rozpočtu Obce 

Hrachovo k 30.06.2023 nasledovne: 

Celkové príjmy po úprave celkom 1 251 275,01 Eur 

v tom: 

A. Bežné príjmy /200, 300/ po úprave celkom 1 173 354,75 Eur                                                       

B. Kapitálové príjmy /200, 300/ po úprave celkom 6 983,76 Eur                                                          

C. Príjmové finančné operácie /400, 500/ po úprave celkom 70 936,50 Eur 

Celkové výdavky po úprave celkom 326 785,88 Eur 

v tom:  

A. Bežné výdavky /600/ po úprave celkom  303 907,91 Eur  

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia): 

01.1.1 Výkon a zákonodarné orgány               189 168,60 Eur 

01.1.2 Finančné a rozpočtové záležitosti 1 700,00 Eur 

01.3.3 Iné všeobecné služby (Matrika, RA, REGOB)                      4 598,15 Eur 

01.6.0 Všeobecné verejné služby inde neklasifikované 2 079,14 Eur 

02.2.0 Civilná ochrana                576,00 Eur 

03.2.0 Ochrana pred požiarmi 6 650,00 Eur 

04.5.1 Cestná doprava 459,00 Eur 

04.6.0 Komunikácia 1 230,00 Eur 

05.1.0 Nakladanie s odpadmi 36 200,00 Eur 

05.2.0 Nakladanie s odpadovými vodami 10 964,00 Eur 

05.3.0 Znižovanie znečisťovania 9 480,68 Eur  

05.6.0 Ochrana životného prostredia inde neklasifikované  2 080,00 Eur 

06.2.0 Rozvoj obcí 2 200,00 Eur 

06.4.0 Verejné osvetlenie 4 900,00 Eur 

06.6.0 Bývanie a občianska vybavenosť inde neklasifikované 16 274,94 Eur 

08.1.0 Rekreačné a športové služby 800,00 Eur 

08.2.0 Kultúrne služby 3 479,00 Eur 

08.4.0 Náboženské a iné spoločenské služby (Dom smútku, cintorín) 5 029,00 Eur 

09.1.1.1 MŠ – originálne kompetencie    347,40 Eur 

09.5.0 Vzdelávanie nedefinované podľa úrovne 1 500,00 Eur 

10.4.0 Rodina a deti 2 177,50 Eur 

10.5.0 Nezamestnanosť  444,50 Eur   

10.7.0 Sociálna pomoc občanom v hmotnej a sociálnej núdzi 1 570,00 Eur                                      

B. Kapitálové výdavky /700/ po úprave celkom 22 877,97 Eur 

z toho úpravy v časti (funkčná klasifikácia): 

01.1.1 Výkon a zákonodarné orgány 2 400,00 Eut 

04.5.1 Cestná doprava 2 200,00 Eur 

06.2.0 Rozvoj obcí 15 777,97 Eur 
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06.6.0 Bývanie a občianska vybavenosť inde neklasifikované 2 500,00 Eur 

C. Výdavkové finančné operácie /800/ po úprave celkom 0,00 Eur 

 

K bodu č. 8 – Rôzne 

P. Foltýn predáva pozemok každý, kto stavia na ľavej strane IBV má možnosť odkúpiť na 7 

m šírky a po celej dĺžke za 7,00 €/m2. Už je hotový geometrický plán, každý má vypočítané 

koľko je to m2. Posledný pozemok je zatiaľ voľný, keď my kúpime bude väčší keď ho 

budeme predávať. Je to 188 m2, ale nemusíme. My sme pozemky predávali po 24,00 €, my na 

tom nič neprerobíme, podľa zákona, keď ho predáme do 5 rokov musíme zaplatiť daň. Všetci 

poslanci s kúpou pozemku súhlasili, p. Valentová dala návrh na uznesenie a starosta dal za 

prijatie uznesenia hlasovať. 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 59/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove 

schvaľuje:  kúpu pozemku parc. č. CKN 250/176 – o výmere 188 m2 za cenu 7,00 €/m2 od p. 

Milana Foltýna.  

JUDr. Kederová: To je prijateľná cena a je to záhrada. 

Starosta: to bol problém, lebo orná pôda v extraviláne v takom malom množstve sa nemôže 

predávať, Museli sme to preklasifikovať na záhradu, museli sme dať žiadosť na okresný úrad, 

my sme vydali súhlas, a potom vydali rozhodnutie o zmene. P. Foltýn musel celú parcelu 

odčleniť až potom môže predať. 

JUDr. Kederová: ako je evidovaný cirkevný pozemok? 

Starosta: ako orná pôda. 

Už sme dostali všetky vyjadrenia od plynárov, od inšpektorátu od technickej inšpekcie, máme 

už stavebné povolenie na plynovod aj na plynové prípojky na IBV, čakáme na právoplatnosť 

a už pri Kurčíkovi od Jana Knechtu vykopú a prepoja. 

 

Starosta ďalej informoval, že ako sme dohodli škôlka predloží každý rok komisii školstva 

počet detí, predtým bolo väčší záujem ako bola kapacita škôlky. Tento rok máme aktuálny 

počet detí 36, do povinnej predprimárnej by malo odísť 14 detí a malo by ostať 22  detí, jeden 

má zostať a pokračovať, takže 23 detí a 9 je zapísaných t. j. 32 detí. Mali sme 36, takže ešte 4 

detičky by sme mohli v pohode prijať ak by mal niekto záujem. Komisia nemusela a vyberať, 

že kto sa prijme. Zapísané sú do škôlky: Dvoran Matej Nižný Skálnik, Kilík Oliver Kociha, 

Kamenský Ľubomír Kociha, Baran Adam a Samuel Marek Hrachovo a dvaja Szőki Tomáš 

a Szöki Štefan sú v náhradnej starostlivosti na Svetlej u p. Tsytovych, Kráner Matej Vyšný 

Skálnik, Belányiová Valentína Selce. 

 

Starosta potom prečítal sťažnosť p. Miháľa: touto cestou Vás žiadam, aby ste upovedomili 

majiteľa pozemku na Železničnej ulici veľkoobchodu a predajne, p. Kišáka, aby odstránil 

hnojisko, kompost na 2 m od nášho plotu, ktorý sme financovali ja s mojou Jankou 

Ľuptákovou,  pokosiť trávu, žiadame o odstránenie žľabu, atď. Túto sťažnosť by mala 

prešetriť komisia životného prostredia. 

P. Škvarka: Obec má nejakú kompetenciu na Kišáka, že by musel toto všetko urobiť, čo on 

chce. 

Starosta: Pôjdete pozrieť a až je tak, tak áno. Máme VZN ako ďaleko by malo byť hnojisko 

od najbližšieho okna najbližšie 7 m. Uvidíte či tam je poriadok. 

JUDr. Kederová: Treba urobiť z toho zápis, ale treba sa aj na neho pozrieť. 

Starosta: Zavoláme aj p. Mészárošovú, čo robí stavebný úrad.  

P. Škvarka: V akom čase by bolo treba tam ísť ? 

Starosta: do týždňa, do dvoch, 30 dní by sme na to mali mať, ale na budúci týždeň by sme 

mohli ísť. 
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P. Valentová dala návrh na uznesenie: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada komisiu 

verejného poriadku a životného prostredia aby prešetril a prerokoval sťažnosť p. Romana 

Miháľa 

Hlasovanie: za: 5 (JUDr. Kederová,  Lupták, Škvarka, Valentová, Vetrák) zdržal sa: 0, proti: 

0. Bolo prijaté Uznesenie č. 60/05/2023 v znení: Obecné zastupiteľstvo v Hrachove žiada 

komisiu verejného poriadku a životného prostredia aby prešetril a prerokoval sťažnosť p. 

Romana Miháľa 

 

Starosta: Prišlo nám uznesenie súdu RS, že súd ustanovuje Obec Hrachovo za procesného 

opatrovníka pre konanie o obmedzenie spôsobilosti na právne úkony Jozefa Sirotiaka. On bol 

na psychyatrii, potom na doliečováku a stadial sa rýchlo vybavilo miesto do domova. On tam 

prišiel behom 2 h aj taxíkom odišiel a nevedeli si sním rady. Pani manželka tu bola, keď jej 

volali aby preňho prišla. Potom behal po dedine, spadol. Je to ťažký stav.  

JUDr, Kederová: nie je agresívny? 

Starosta: Ku manželke áno, ku nám nie. 

 

Starosta ďalej informoval,  že za projekt na cesty komisia v R. Sobote zasadala, ale išlo to 

ešte do MIRI do Bratislavy. Keď to bude, tak Vás budeme volať lebo tam bude treba 

uznesenie čo najskôr. 

 

JUDr. Kederová sa pýtala za dni obce, či robila niečo p. Liptáková a či zasadala komisia. 

Starosta: jeho neoslovila. Mohli by sme ešte prebrať návrhy za ocenenia. 

 

P. Škvarka sa pýtal na Útisov dom. 

Starosta. Nevyšla ešte výzva, všetko je pripravené aj projekt je prerobený, len nevyšla výzva. 

Možno sa tie peniaze aj prepadnú, lebo je druhá vláda, úradnícka, z ministerstva odvolali ľudí. 

 P. Škvarka sa ešte pýtal na p. Sojku, či nie sú s ním problémy. 

Starosta: robiť chodí, robí dobre nie sú s ním problémy, len som ho prihlásil na trvalý pobyt 

do starého domu, lebo by nemohol u nás robiť. 

 

K bodu č. 10 – Záver 
Starosta obce sa opýtal či má ešte niekto niečo dodať, potom  poďakoval všetkým prítomným 

poslancom za  účasť a rokovanie obecného zastupiteľstva ukončil.   

 

 

                                                                                               ____________________________ 

         Ondrej Knechta 

           starosta obce 

Overovatelia zápisnice : 

 

Matej Škvarka                                                                       ____________________________                     

 

 

Ján Lupták                                                                             ____________________________ 

 

 

Zapísala: Katarína Mareková 
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D O C H Á D Z K A 

poslancov OZ za rok 2023 

 
Meno priezvisko 

 

III. OZ 

30.01.2023 

IV. OZ 

30.03.2023 

V. OZ 

30.05.2023 

Ondrej Vetrák P P P 

Ing. Miroslav Badinka N   

JUDr. Zuzana Kederová P P P 

Mgr. Jana Liptáková N P  

Ján Lupták P P P 

Matej Škvarka P P P 

Iveta Valentová P  P 

 

 

 

 

P - prítomný 

N - neprítomný 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


